

بحضور السيد رئيس فرع طب أسنان الأطفال والوقائي الاستاذ المساعد الدكتور ندى جعفر الشيخ راضي واعضاء الهيئة التدريسية انعقدت الندوة العلمية الشهرية في فرع طب أسنان الأطفال والوقائي في الساعة التاسعة صباحاً ليوم الاحد الموافق ٢٥ / ١٢ / 2016 وقد ألقى فيها كل من ا.م.د. نادية عفتان محاضرة بعنوان (IQ assessment and oral health) وم.م.د. منى عبدالله محاضرة بعنوان (Dental care for special needs patient)

IQ assessment and oral health

الملخص:

اختبار الذكاء هو مجموعة من الاسئلة تستطيع من خلالها معرفة درجة الذكاء لديك بشكل تقريبي. ويعتبر الرقم ١٠٠ هو متوسط الذكاء عند الإنسان، وكلما زادت النتيجة اعتُبر الشخص عبقرياً. كشفت دراسة قام بها باحثون من اسكتلاندا عن أن الاطفال الأذكىاء دائماً يتمتعون بصحة جيدة، على عكس هؤلاء الذين يحصلون على تقييمات أقل في اختبارات الذكاء، فارتباط الذكاء بالصحة الجيدة عامل وراثي ينتقل عن طريق الجينات. ثم قاموا بعد ذلك بمقارنة اختبار الذكاء لكل شخص فيهم، مع الجينات الوراثية، ووجدوا ارتباطاً وثيقاً بين الذكاء والأمراض، لأنهما يشتركان في نفس التأثيرات “الجينية”. اما بما يتعلق بصحة الفم والاسنان فان هنالك اختلافات واسعة جداً بنتائج الدراسات معظمها يتركز على ان زيادة نسبة الذكاء لها علاقة بتحسين بصحة الفم والاسنان عند الاطفال.

التوصيات :

متابعة مستوى الذكاء عند الاطفال يعتبر عامل مهم وذو ارتباط بصحة الطفل العامة وصحة الفم خاصة .

Dental care for special needs patient

الملخص:

الاطفال ذوي الاحتياجات الخاصة يجب ان تكون العناية باسنانهم وعلاجها من قبل طبيب اسنان اطفال اختصاص. كذلك يجب ان تكون هناك قدوة يفتدي بها الطفل للعناية باسنانهم مثل الام او الاب. اعطاء الطفل الغذاء الصحي مهم جداً للحصول على اسنان صحية

التوصيات :

١. اختيار طبيب الاسنان الاختصاص وذو خبرة ومرغوب من قبل العائلة
٢. تشجيع الاطفال على تفريش اسنانهم

In the presence of the head of the department of pedodontic and preventive dentistry, Assistant Professor Dr. Nada Jafer Radhi, and the members of the teaching staff, a scientific symposium was held at 9 o'clock on Sunday morning December 25th 2016. Lectures were given by Assistant Professor Dr. Nadia Aftan in title of "IQ assessment and oral health" and assistant lecturer Dr. Mona Abdulla in title of "Dental care for special needs patient".

IQ assessment and oral health

Abstract:

An intelligence quotient is a total score derived from one of several standardized tests designed to assess human intelligence. The different results of previous studies may be attributed to that intelligence is of great practical and social importance. In addition to that genetics plays a bigger role than does environment in creating IQ differences among individuals.

Recommendation:

Assessing the IQ of children is considered an important factor that is related to the general and oral health of the children.

Dental care for special needs patient

Abstract:

A pediatric dentist is specialized in providing oral health care treatment for child must treat the child with special need. The best way to treat a child proper oral hygiene is to lead by good example and give the child healthy food also.

Recommendation:

1. Choose a dentist that you and your family like and trust
2. Encourage them to brush